



Еженедельник новостей МДС

События за 22 – 26 февраля 2016 года

18 февраля

Исполнительный директор МДС выступил на инвестиционном форуме в Стамбуле

Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов принял участие в работе Центральноазиатского инвестиционного форума ЕБРР и "Файнэншл таймс", прошедшего 18 февраля в Стамбуле. Местным партнером форума выступил Союз торговых палат и товарных бирж Турции (ТОВВ). Представители правительств, инвесторы и эксперты из стран Центральной Азии, включая Монголию, обсудили новые вызовы и возможности Великого Шелкового пути. Форум прошел под девизом «Налаживать связи, ведущие к росту». Темирбек Ажыкулов выступил в панельных дискуссиях, на которых ведущие инвесторы, политические деятели, экономисты и эксперты обсуждали текущее состояние экономик региона, в частности в странах, ставших членами ЕАЭС, а также инвестиционные перспективы региона.

22 февраля

Точки роста Кыргызстана

МДС принял участие в круглом столе, организованном бизнес-ассоциацией ЖИА на тему: «Точки роста Кыргызстана». Бизнес-ассоциация внесла свои предложения Правительству по развитию экономики страны и преодолению кризиса. Это пять шагов по увеличению экспортного и инвестиционного потенциала страны, а также развитию МСБ. В частности, предложено создать Агентство по продвижению и развитию экспорта, развивать органическое земледелие, создать институт развития МСБ, инфраструктурные проекты по государственно-частному партнерству и промышленные зоны.

Обсуждены исламские принципы финансирования

Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов и Бен Олдред, руководитель отдела финансовых услуг в FCO, Лондон, обсудили исламские принципы финансирования и возможности их применения в Кыргызстане. Бен Олдред поделился

IBC Weekly News

Events of February 22 – 26, 2016

February 18

IBC Executive Director spoke at the Investment Forum in Istanbul

IBC Executive Director Temirbek Azhykulov participated in the Central Asia Investment Forum held by the EBRD and Financial Times on February 18 in Istanbul. The forum – the first such event in the region – was supported by TOBB (The Union of Chambers and Commodity Exchanges of Turkey). Representatives of governments, investors and experts from Central Asia, including Mongolia, discussed the challenges and opportunities of the Great Silk Road. The Forum was held under the motto "Forging Relationships for Growth." Temirbek Azhykulov spoke during panel discussions. Leading investors, policymakers, economists and experts discussed the current state of the economies in the region, particularly in the Eurasian Economic Union member countries, as well as investment opportunities in the region.

February 22

Kyrgyzstan's growth points

IBC took part in a roundtable conducted by the JIA Business Association on the theme: "Kyrgyzstan's growth points." The Association proposed the Government its vision on the country's development and overcoming the crisis. These are five steps that could encourage Kyrgyzstan to economic breakthrough in the crisis time. In particular, it was proposed to establish an Agency for Export Promotion and Development, to develop organic farming, and to establish an institutional framework for SMEs development, infrastructure projects for public-private partnerships, and industrial zones.

Islamic finance discussed

IBC Executive Director Temirbek Azhykulov and Mr. Aldred, Head of Financial Services Department at Foreign & Commonwealth Office FCO, London discussed the Islamic finance and its possible application in Kyrgyzstan. Ben Aldred shared the experience of using the Islamic finance in the UK and

<p>опытом применения исламских принципов финансирования в Великобритании и выразил намерение оказать помощь в их распространении в Кыргызстане. Главной целью визита Бена Олдреда в Кыргызстан стал запуск брошюры по исламскому финансированию, в которой FCO продвигает Великобританию в качестве партнера для правительств и финансовых учреждений по принятию и практике альтернативных принципов финансирования.</p>	<p>expressed intention to assist in its dissemination in Kyrgyzstan. Main purpose of the Aldred's visit to Kyrgyzstan was the launch of Islamic Finance brochure, where FCO promotes UK as a partner of choice for governments and financial institutions to adopt and practise alternative way of financing.</p>
<p>24 февраля</p> <p>Презентованы результаты исследования по строительным материалам</p> <p>Международный деловой совет и Бизнес-ассоциация ЖИА, при поддержке Проекта «Инициативы ЮСАИД по развитию бизнеса», провели круглый стол на тему: «Перспективы развития отрасли строительных материалов в Кыргызской Республике». В работе круглого стола приняли участие представители государственных структур, Миссии USAID в Кыргызской Республике, ведущих строительных компаний страны, предприятий – производителей и поставщиков строительных материалов, а также задействованных в области логистики и маркетинга. На встрече обсуждены результаты исследования, проведенного по цепочке добавленной стоимости строительных материалов Кыргызстана.</p>	<p>February 24</p> <p>Results of a survey on construction materials presented</p> <p>The International Business Council and JIA Business Association with support of the USAID Business Growth Initiative Project (BGI) held a roundtable on the theme: "Development prospects of construction materials industry in the Kyrgyz Republic". The roundtable brought together representatives of the Government, the USAID Mission in the Kyrgyz Republic, country's leading construction companies and enterprises - manufacturers of construction materials, as well as companies involved in logistics and marketing. The participants discussed the results of a survey of construction materials value chain in Kyrgyzstan.</p>
<p>25 февраля</p> <p>Бизнес и госструктуры против коррупции</p> <p>МДС принял участие в 3-м заседании Антикоррупционного форума бизнес-сообщества и государственных структур, организованном Аналитическим центром "БизЭксперт" и Национальным альянсом бизнес-ассоциаций, при поддержке Программы «Содействие устойчивому экономическому развитию». Форум представляет собой диалоговую площадку по координации совместной деятельности между государственными органами и бизнес-сообществом по выработке и реализации совместных антикоррупционных мер. В форуме приняли участие представители Министерства экономики, Аппарата Правительства КР, международных организаций, а также крупных бизнес-ассоциаций, включая бизнес-ассоциацию ЖИА и Торгово-промышленную палату КР.</p> <p>МДС внес предложения по Плану действий Правительства</p> <p>МДС принял участие в заседании Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР под председательством Премьер-министра Кыргызской Республики. Обсужден антикризисный блок Плана действий Правительства КР по реализации Программы Правительства КР на 2016 год «Стабильность, доверие и новые возможности».</p>	<p>February 25</p> <p>Business and government against corruption</p> <p>IBC took part in the 3rd meeting of the Anti-corruption forum of the business community and government agencies organized by Analytical Center BizExpert, and National Alliance of Business Associations with support of the Promotion of Sustainable Economic Development Programme. The forum is a platform for dialogue to coordinate joint activities between the government and the business community and to develop and implement joint anti-corruption measures. The forum was attended by representatives of the Economy Ministry, the Government Office, international organizations, as well as major business associations including the JIA Business Association and Chamber of Commerce and Industry of the Kyrgyz Republic.</p> <p>IBC made proposals to the Government Action Plan</p> <p>IBC took part in a meeting of the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic chaired by the Prime Minister of the Kyrgyz Republic. The participants discussed crisis management part of the Action Plan of the Government to implement the Government Program for 2016 titled "Stability, trust and new opportunities." The meeting also considered</p>

<p>Рассмотрены также проблемы при осуществлении экспортно-импортных операций в условиях ЕАЭС и шаги по развитию Парка высоких технологий. При обсуждении антикризисного блока Плана действий правительства исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов отметил необходимость структурных реформ (в частности, оптимизации государственного аппарата), сокращения участия государства в рыночных отношениях путем поэтапной приватизации основных хозяйствующих субъектов, находящихся в собственности государства, а также нецелесообразность создания государственной страховой компании.</p>	<p>problems in the implementation of export and import operations in the conditions of the Eurasian Economic Union (EEU), and steps for the development of a High-Tech Park. Discussing the crisis part of the Government Action Plan, IBC Executive Director Temirbek Azhykulov noted the need for structural reforms (in particular, optimization of the state machine), reduction of direct state involvement in market relations by gradual privatization of major economic state-owned entities, as well as the inexpediency of creating a state insurance company.</p>
<p>26 февраля</p> <p>Партнерство бизнеса и карьерных центров</p> <p>Круглый стол на тему: «Партнерство бизнеса и карьерных центров: как подготовить студентов к работе» провели Международный деловой совет (МДС), бизнес-ассоциация ЖИА и Ассоциация учреждений образования «Education Network» в рамках проекта, финансируемого Программой по совместному управлению Агентства США по международному развитию (USAID). Участники встречи обсудили проблемы карьерных центров и пути их решения. В дискуссиях приняли участие представители государственных структур, вузов, предприниматели и эксперты.</p> <p>Кыргызстан расширяет инвестиционные и экспортные возможности</p> <p>НИСИ КР провел круглый стол «Получение статуса ВСП+: новые инвестиционные и экспортные возможности». Решение о получении статуса ВСП+ было принято Европейским парламентом 26 января 2016 года. У Кыргызстана появилась возможность экспортировать 6000 видов товаров в зону ЕС по сниженным тарифам. Но вместе с тем, чтобы использовать возможности ВСП+, необходимо, чтобы качество и безопасность экспортной продукции соответствовали стандартам ЕС, которые значительно отличаются от требований ЕАЭС.</p>	<p>February 26</p> <p>Partnership of business and career centers</p> <p>Roundtable on the topic "Partnership of Business and Career Centers: How to Prepare Students for Employment" was held by the International Business Council (IBC), JIA Business Association and Association of Educational Institutions «Education Network» as part of the project funded by the USAID Collaborative Governance Program. Participants of the meeting discussed problems of career centers and their solutions. The discussion was attended by representatives of government agencies, universities, entrepreneurs and experts.</p> <p>Kyrgyzstan expands its investment and export opportunities</p> <p>The National Institute for Strategic Studies (NISS) held a roundtable on the theme: "Getting the GSP+ status: new investment and export opportunities." The decision to grant the status of GSP+ was adopted by the European Parliament on January 26, 2016. Kyrgyzstan has now an opportunity to export 6,000 types of goods to the EU zone at reduced rates. At the same time, to take the advantage of GSP+, the quality and safety of export products should comply with the EU standards, which differ significantly from the requirements of the Eurasian Economic Union.</p>
<p>События на 29 февраля – 4 марта</p> <p>2 марта</p> <p>Заседание Комитета МДС по туризму.</p> <p>Более подробно можете ознакомиться здесь.</p> <p>3 марта</p> <p>Заседание Комитета МДС по недвижимости и строительству.</p> <p>Более подробно можете ознакомиться здесь.</p>	<p>Events for February 29 – March 4</p> <p>March 2</p> <p>Meeting of the IBC Tourism Committee.</p> <p>More information is available here</p> <p>March 3</p> <p>Meeting of the IBC Real Estate and Construction Committee.</p> <p>More information is available here</p>

С уважением,

*Темирбек Ажыкулов,
исполнительный директор
Международный Деловой Совет*

*Кыргызская Республика, 720011
Бишкек, ул. Абдрахманова, 191
Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113
Тел: + 996 312 623801
Факс: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg*

Best regards,

*Temirbek Azhykulov,
Executive Director
International Business Council*

*Office 113, Hyatt Regency Bishkek
191, Abdrakhmanov Str., Bishkek
Kyrgyz Republic, 720011
Tel: + 996 312 623801
Fax: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg*